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Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 11. december

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 124 (BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 124:

”Ministeren bedes redegøre for, om informationskampagnen over for nuvæ-

rende og potentielle lejere samt udlejere i såvel alment som privat udlej-

ningsbyggeri om de eksisterende muligheder for at iværksætte sanktioner 

over for de lejere, der tilsidesætter god skik og orden har ført til at færre 

lejere tilsidesætter god skik og orden, jf. regeringens strategi mod ghettoise-

ring fra 2004?”

Svar:

Indenrigs- og Socialministeriet har ikke kendskab til, om de oplysninger, der 

er givet om mulighederne for at iværksætte sanktioner imod lejere, som ikke 

overholder husordensreglerne, konkret har ført til, at færre lejere tilsidesæt-

ter god skik og orden. Det er dog ministeriets opfattelse, at der med den 

megen fokus, der har været på problemstillingen ikke mindst i pressen, er 

blevet et mere udbredt kendskab til lejelovgivningens regler om sanktioner 

imod husordensovertrædelser.

Som eksempel kan nævnes de såkaldte Brabrand-sager, hvor boligorganisa-

tionen fik medhold i ophævelser som følge af husordensovertrædelser. Dom-

mene viser, at lejelovgivningens regler virker efter hensigten.
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